
ÚLTIMA PLANA 

Entrevista Maldonado·Antich per les Quinquennals d' Ulldecona 
L'Alcalde d'Ulldecona es va entrevistar amb el Delegat del Govern de la Generalitat a Tarragona Josep Maldonado. Va servir la 

conversa, molt cordial, per fer un repasa tots els temes que té pendents l'Ajuntament d'Ulldecona amb la Generalitat. 

En primer lloc, agra"lment pels ajutsja aprovats per als camins i la bomba del pou. I també per l' inici de les obres del nou edifici 
de l'lnstitut de Batxillerat "Sales i Ferré" i la molt bona col.laboració del Departament de Política Territorial en el tema del Castel!. 

També van parlard'una carta de l'Alcalde a la Con sel lera de Governació Mil Eugenia Cuenca en relació al tema del Pare de Bombers, 
informant-lo el Delegar que, almenys de moment, es queden . I que la Consellera té mol tes ganes de poder venir a la Passió d'Ulldecona. 

I respecte al tema de les "Festes Quinquennals" , li va plantejar les mancances més greus d'Ulldecona, que són : 

-desviament de la carretera perfora d'Ulldecona. Com sigue que el desviament no el fara la Generalitat ara per ara, es demana 
el quitranatdel camí de servei al costatde !'autopista des de la carreterad'Alcanarfins al Lligallo deis Plans, amb un costd'uns 18 milions 
de PTA. 

- també, un possible refor~ment de tots els serveis depenents de la Generalitat: Bombers, Mossos, Sanitat, etc. 

Sense comprometre's definitivament, Josep Maldonado va donar a !'Alcalde bones perspectives sobre el tema del desviament 
provisional que s'espera es faci abans de l'estiu. 

Aquest és el pla no! del possible desviament. 

L' Aiuntament cl'Ullclecona 
incentiva I 'arraniament ele fa,anes 

L'Ajuntament d'Ulldecona volent ajudar a que tots e ls propietaris 
de vivendes situades dintre deis cases urbans tant d'Ulldecona com 
deis seus Barris puguin arranjar i netejar les seves far;anes, eximeix 

del pagament de cap lmpost o Taxa per aquest concepte. 

Fins i tot s'eximeix l'ocupació de via pública necessaria per a 
aquestes obres, ja que al ser enguany les Festes Quinquennals (del 
2a l'11 de setembre), tots els seus habitants, a més a més d'omamentar 
tots els carrers amb flors de paper pera la baixada de la Verge de la 
Pietat, també procuren millorar l'aspecte de les seves cases i 
especialment les far;anes. 
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~ ULLDECONA 
~ 1 N f O Q M A T 1 U DE L ' A J U N T A M E N T 

Normes cíviques 
Malgratque l'any passatjaes van escriure unes Normesde convivencia 

a aquest lnformatiu, parlant de la circulació, de les escombraries i la 
recoll ida, deis gossos, deis sorolls (especialment noctums), etc., es fa 
necessari en aquest moment recordar tot el següent: 

1) Tot el que es va dir esta vigent i, a més a més, s' ha de complir en 
benefici de tots. 

S'han posat multes perla circulació i per altres temes, pero és evident 
que les normes no es compleixen, especia lment en el tema de les 
escombraries. I aixo no pot ser. S'extremara la vigi lancia i s'aplicaran 
les sancions previstes a tothom. Per aixo es publica en cata la i en 
castella, pera que ningú pugui al.legar ignorancia. 

2) S'ha fet una altra Norma pera que es r espectin els béns d'altri, 
públics o privats, sancionant-se per tant tota acció que enlletgi o embruli 
e ls llocs d'ús o servei públic. 

3) Tot aixo és encara més necessari de complir-ho davant de les 
Quinquennals. Si entre tots ajudem a adornar els carrers i volem que 
Ulldecona i els Barris siguin l'admiració deis visitants, és necessari 
abans fer tot aixo. 

Aunque el año pasado ya se publicaron unas Normas de Convivencia 
en este Informativo, hablando de la circulación, de la recogida de basuras, 
de los perros, de los ruidos (nocturnos especialmente), etc. , en estos 
momentos es necesario recordar todo lo siguiente: 

1) Todo lo que allí se dijo está vigente y, además, debe cumplirse en 
beneficio de todos. 

Se han puesto multas por la circulación y por otros temas, pero es 
evidente que las normas no se cumplen, especialmente en el tema de 
las basuras. Y esto no puede ser así. Se extremará la vigilancia y se 
aplicarán las sanciones previstas a todos. Por ello se publica en catalán 
y en castellano, para que nadie pueda alegar ignorancia. 

2) Se ha hecho otra Norma para que se respeten los bienes ajenos, 
públicos o privados, sancionándose por tanto toda acción que ensucie o 
afee los lugares de uso o servicio púb lico. 

3) Todo esto es todavía más necesario de cumpli r en un año de 
Quinquenales. Si entre todos ayudamos a adornar las calles y queremos 
que Ulldecona y sus Barrios sean la admiración de los visitantes, es 
necesario antes hacer todo esto. 

Jaume Antich Balada 

Nota de l'Aiuntament d'Ulldecona 
Hi ha, repartits per tot el món, molts de fills d'Ulldecona i els seus Barris que viuen habi tualment fora del que és i 

sera sempre el seu poble. 

Alguns d'ell s ja reben la revista del poble, l'INFORMATIU. 1 no hi ha d'haver diferenc ies . Així dones, tots els qui 
la vulguin rebre percorreu a casa seva, així com informació sobre les "Festes Quinquennals" i al tres temes locals, poden 
deixar ells o els seus familiars o amics una nota escrita amb el seu nom i cognom, adre9a i telefon al "Retén" de 
l'Ajuntament, o bé enviar-he per carta o fins i tot per telefon. 

.. 



L'AJUNTAMENT INFORMA 

Comissió de Govern 

7 man; 1994 
J. Antich, F. Delgado, A . Millán, C. Valls, J. Blasco. 

LLICENCIES D'OBERTURA D'ESTABLIMENT 
S'atorga la següent ll icencia d 'obertura: 
- Ex p. 2/94/, A.J.C. RECREATfUS S.L., lntennediari, C/ Russiñol, 

6-bxs. 

S'autoritza el següent traspas: 
- Exp. l l/93/, J.J.P. SAL, Fabrica de mobles, Ctra. Godall, km. 1. 

CONCESSIONS FUNERÁRIES 
S'adjudiquen drets sobre el nínxol següent: 
- Exp. l/94, LUCIA-F. LLEIXA, núm. 403-C d 'Ulldecona. 

S'autoritza e l traspas deis drets deis nínxols següents: 
- Exp. 98/93, Mª ANGELA G UARCH, núm. 249-250-A 

d'Ulldecona. 
- Exp. 99/93, VI CENT A PRATS, núm. 388-C d'Ulldecona. 
-Exp. 1/94, MANUEL SIMÓ, núm. 7 11 -7 14-B d 'Ulldecona. 
- Exp. 2/94, ENRIQUE FERRÉ, núm. 228-A d'Ulldecona. 
- Exp. 3/94, JOSEFA DUATfS, núm. 13-15-U de Valentins. 

S'accepta la renúncia a la concess ió funeraria següent: 
- Exp. 2/94, CINTA ROIG, Panteó núm. 18 d'Ulldecona. 

CONCURS SERVEI RECOLLIDA ESCOMBRARIES 
1 NETEJA VIARIA 

S'aprova el plec de c lausules del concurs per adj udicar el "Servei 
de recollida d'escombraries i neteja viaria". 

ENLLUMENAT PÚBLIC 
BARRI SANT JOAN DEL PAS 

S'acorda executar per administració l'obra "enllumenat públic 
Barri Sant Joan del Pas" segons Memoria redactada per Josep LI. 
Serrano, E.T.L 

XARXA CLA VEGUERAM C/ ERMITA 

S'acorda executar l'obra "xarxa clavegueram C/ Em1ita" d'acord 
amb el Projecte redactat per l'Arquitecte Municipal Juan J . Martínez. 

CONDICIONAMENT DEL CAMÍ DE L CASTELL 

S'acorda procedir a l'adjudicació de l'obra "condicionament del 
camí del Castel!", demanant ofertes a tres empreses del ram. 

CERTlFICACIÓ D'OBRES 
"ARRANJAMENT CAMÍ SOROLLA 1 AL TRES" 

S'aprova la certi ficació d'obres referenciada i per un import total 
de 9.087.857 PTA. 

CERTIFICACIÓ D'OBRES 
"ARRANJAMENT CAMÍ SEQUIA FOIA 1 AL TRES" 

S'aprova la certificació d'obres referenc iada i per un import total 
de 6.361 .499 PTA. 

CERTlFICACIÓ D'OBRES 
"ARRANJAMENT CAMÍ MONTSIÁ 1 AL TRE" 

S'aprova la certificació d'obres referenciada i per un import total 
de 9.840.850 PTA. 

CERTIFICACIÓ D'OBRES 
" ARRANJAMENT CAMÍ V ALENTlNS 1 AL T RE" 

S 'aprova la certificació d'obres referenciada i per un impon total 
de 10.438.052 PTA . 

APROV ACIÓ DE DESPESES. 

S'aproven les propostes de despesa presentades. 

MODIFICACIÓ PADRONS FISCALS EXERCICI 1994. 

La Comissió de Govem acorda delegar a favor de l'Alcalde la 
competencia de modificac ió deis padrons fiscals que, previament, 
hagin estat aprovats per la Comissió de Govem. 

a ina 2 

LLICENCIES URBANÍSTlQUES. 

S'accepta la sol.licitud de recti ficació de la liquidac ió següent: 
- Ex p. 195/93, ENRIQUET A QUEROL, reforma interior, C/ Sant 

Lluc, núm. 26. 

S'atorguen les següents !licencies d'obres: 
- Exp. 12/94, DANIEL PLA, magatzem 56 m2, Bda. Bordales 

(CASTELL). 
- Exp. 18/94, RAFAEL GOMEZ, reformar teulada, Poi. 54, Pare. 

397. 
- Exp. 27/94, FLOREAL TALLADA, obra menor, C/ Calvari, 

núm. 49. 
- Exp. 29/94, SANTIAGOGUIMERÁ,obra menor,C/Murada de 

Baix, núm. 89. 
- Exp. 3 1/94, ANGEL PORTILLO, col.locar tanca, Poi. 76, Pare. 

28. 
- Ex p. 32/94, JOSEFA RIBA, arranjarteulada, C/ Murada de Dalt, 

núm. 50. 
- Exp. 35/94, JOSE-L. CASTELL, pavimentar, C/ Aragó, num. 3. 
- Exp. 37 /94, LINO CASANOVA, obra menor, C/ Miracle, núm. 

6. 
- Exp. 39/94, MANOLO SIMO, reforma interior, C/ Balmes, 

núm. 18. 
-Exp. 41 /94, DA VlD JUAN, ampliar porta, C/ Sts. Martirs, núm. 

3. 
- Exp.42/94,GUILLERMOGARCIA,ampliació magatzem, Pol. 

35, Pare. 337. 

S'aproven les Llicencies d'ocupació de via públ ica: 

- Exp. 28/94, FLOREAL TALLADA, 7 dies x 4 m2
, C/ Calvari , 

núm. 49. 

- Exp. 30/94, SANTIAGO GUIMERA, 7 dies x 4 m2
, C/ Murada 

de Baix, núm. 89. 

- Exp. 33/94, JOSEFA RIBA, 2 dies x 10 m2, C/ Murada de Dalt, 
núm. 50. 

- Exp. 36/94, JOSE-L. CASTELL, 5 dies x 6 m2, C/ Aragó, núm. 
3. 

- Exp. 38/94, LINO CASANOVA, 60 dies x l '5 m2, C/ Miracle, 
núm. 6. 

- Exp. 40/94, MANOLO SIMO, 5 dies x 4 m2, C/ Balmes, núm. 
18. 

APROVACIÓ MEMORIA ARRANJAMENT 
CAMÍ CARBONERA 1 AL TRES 

S'aprova la Memoria valorada pera l'arranjament del "camí de la 
Carbonera i altres" . 

ARRANJAMENT CAMÍ MAS DE BARBERANS 1 ALTRES 

S'acorda procedi r a l'adjudicació de !'obra "arranjament camí Mas 
de Barberans i altres", demanant ofertes a tres empreses del ram. 

APROVACIÓ PADRONS FISCALS E XERCICI 1994 

S'aproven els padrons fiscals de l'exercici de J 994 de l'Impost de 
Béns Immobles-Urbana, d'acord amb l'Ordenan<;a general de 
recaptació de tributs. 

Ple Extraordinari Urgent 

17 mar~ 1994 
ASSISTENTS: 

Alcalde: Jaume Antich. 

Regidors: Felipe Delgado, Angel Millán, Mª Cinta Valls, Mari bel 
López, Lluc Raga, Xavier Mart ínez, Josep LI. Millán, Jerónimo 
Castel! i Celestí Hervas. 

Secretari (Acctal. ): Josep Mª Alzamora. 

Inassistents: Javier Blasco, Agustí Verdiell i Joan R. Marco 
(excusat). 

APROVACIÓ ACTA ANTERIOR. 

Per unanimitat s'aprova l'acta de la sessió anterior que ha estat 
lliurada, previament, a cada Regidor. 

PRESSUPOST DE 1994: 
RECONEIXEM ENT EXTRAJ UDICIAL D'OBLIGACIONS 

El Ple per set vots a favor (PSC i CiU), 2 en contra (ERC i CD S) 
i 1 abstenció (PP) acorda: 

Reconeixerels credits deis corresponents prove'idors/creditors pel 
submin istrament i/o prestació de serveis a aquest Ajuntament, en la 
quantia de 4.377.809 PTA i imputar, amb ci\rrec al Pressupost de 
1994, les dites despeses i efectuar el pagament de les mateixes als 
interessats. 

En explicació de vo t, Celes tí Hervas (CDS) d iu: "El Grup del CDS 
votara NO a la proposta de l'Alcalde del reconeixement de factures 
de l'any 1993, i que per fa ltadecredit, per esgotamentdel pressupostat 
es vol en incloure per pagar-se al pressupost de 1994. Votarem NO per 
la següent raó: Perque no estem conformes que aquestes factures es 
paguen del pressupost de 1994, donat que, aquest, segons l'equip de 
Govem, esta molt aj usta!, i ens trobarem a final d'any, i més en any 
dequinquennalsque no es podra fer frontales des peses compromeses. 
Per tant, creiem que la fórmula no és la que pertoca per solventar 
aquesta des pesa; altra cosa és que la gent ha de cobrar i en aixo estem 
d 'acord, discrepan! exclusivament en Ja forma de liquidar-se". 

1 Josep-LI. Mi llán (E.R.C.) manifesta: "Per les informacions que 
se'ns han donat i per les averiguacions propies efectuades, volem 
manifestar e l nostre disgust per com s'ha gestionat el pressupost del 
93 i, més encara, per quant entenem que aquesta gestió ha desvirtuat 
les xifres reals del mateix i condicionat, així mateix, el del 94, que 
ajustat com era i tenint en compte que és any de Quinquennals, neix 
fortament condiciona! per Ja despesa del 93 que no ha cabut en la 
liquidació d'aquest. Esperavem molt més de la re unió que vam 
demanar per debatre el pressupost del 93, i creiem que ja és hora de 
que es plantege seriosament ajustar-se al pressupost i deixar de fer 
coses, si cal. Si abans de gastar mol tes peles, es mirés realment si les 
tenim, en !loe d'atendre al tres criteris més cojunturals, ara no caldria 
fer ni aquest d'avui ni cap reconeixement extrajudicial ambla pressió 
de que els prove'idors han de cobrar. Per tant, perque tenim la sospita 
de que el reconeixement extraj udicial que s'hauria de fer, puja mol tes 
més pessetes que les que oficialment se'ns proposa, avui votaré en 
contra". 

A continuació, Lluc Raga (CiU) manifesta que no els agrada el 
sistema emprat per al reconeixement d'obligacions, pero votaran, no 
obstant, a favor de la seva aprovació perque els creditors puguin 
cobrar el que se'ls deu. Continua expressant que la forma de gestionar 
el Pressupost, per part de l'equip de Govern, que queda reílectida en 
expedients com el que s'ha aprovat, és el que ja ha motivat l'oposició 
del seu Grup a l'aprovació del mateix. 

Per la seva part, Jerónimo Castel! (PP) mani festa que la seva 
abstenció, tot i que, al seu parer, no és la postura idonia, es fonamenta 
en la fa lta d'elements suficients de judici per poder pronunciar-se 
correctament. 

Finalment, Jaume Antich (PSC) manifesta que, en cas d'haver 
pogutdisposarjade la liquidació del Fons de 1993 , no hagués fet fa lta 
recórrer a l'aprovació del reconeixement de les obligacions referides. 
De to ta manera, continua explicant, és de tot punt necessari pagar els 
prove'idors i creditors de l'Ajuntament, pera la qual cosa s'utilitza la 
mateixa fónnula que fan també la resta d'Ajuntaments. 

IM POST SOBRE BÉNS IMMOBLES: 
SOL.LICITUD D'EXEMPCIÓ 

El Ple, per unanimitat, acorda desestimar la pet ició formulada, 
denegant l'exempció de l'Impost sobre Béns lmmobles de naturalesa 
rústica objecte de la mateixa. 

Comissió de Govern 

28 mar~ 1994 
J. Antich, F . Delgado, A. Millán, C. Valls. 

LLICENCIES URBANÍSTlQUES: 

S'atorguen les següents Llicencies d'obres: 
- Exp. 43/94, JUAN J. BRUSCA, construir cobert, camí de 

!'Ol ivar. 
- Ex p. 44/94, JUAN-L. CENTELLES, can vi bigues, Po i. 68, Pare. 

143.' 
- Exp. 45/94, ENRIQUE LABERNIA, cobert JO m2, B. Rajolars 

(ST. JOAN). 
-Ex p. 48/94, MODESTO ROS ET, uralita4 m2, C/Russinyol, núm. 

2. 
- Exp. 50/94, CINTA CASTELL, aixecar teulada, C/ Sans Borj a, 

núm. 17. 

S'aproven les Llicencies d'ocupació de via pública: 
- Exp. 49/94, MODESTO ROSET, 3 dies x 4 m2, C/ Russinyol, 

núm. 2. 
- Exp. 51/94, CINT A CASTELL, 15 dies x 1 O m2, C/ Sans Borja, 

núm. 17. 

S'autoritza !'obertura de rasa següent: 

- Exp. 1/94, TESTIGOS JEHOVA, claveguera, Avgda. Escoles, 
núm. 34. 

LLICENCIA D'OBERTURA D'EST ABLIMENT. 

S'atorga Ja següent ll icencia d'obertura: 
- Exp. 42/92/C, PLÁSTICS VIDAL, S.L., Fabrica plastics, Poi. 

69, Pare. 129. 

S'informa la següent llicencia d'obertura: 
- Exp. 19/93/C, JSABEL PELEGRINA, bar, C/ Cardenal Goma, 

núm. 10. 

APROV ACIÓ PROJECTE "RESTAURA CIÓ BASSES 
ERMITA, LLACUNA 1 VENTALLES" 

S'aprova el Projecte redacta! per la D.G. Patrimoni Natural de 
"restauració de les Basses de !'Ermita, Llacuna i Ventalles" per un 
impon total de 3.521. 150 PTA. 

APROV ACIÓ DE DESPESES. 

S'aproven les propostes de despesa presentades. 
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L'AJJJNTAMENT INFORMA 

Comissions Informatives 
' Altres Organs Municipals 

COMISSIÓ SANITAT (4man;1994) 
J. Antich, M. López, C. Valls, X. Martínez, Ll . Raga. 
- Concessions funeraries. 
- Concurs servei recollida d'escombraries. 
- Escrit del Departament de Sanitat. 
- Normes de comportament ciutada. 
- Carrera popular contra la Droga. 
- X. Martínez informa sobre e l C.A.P. 

COMISSIÓ HISENDA (4 mar<; 1994) 
J. Antich, C. Valls, A. Millán, M. López, X. Martínez, LI. Raga, 

J. Ll. Millán. 
- Adquisició de béns a títol lucratiu. 
- Aprovació compte recaptació 1993. 
- Plec clausules arrendament Bar Teatre Municipal. 
- Expedient de modificació de crectit per romanents al Pressupost 

1994. 
- Aprovació definitiva contribucions especials C/ Ermita. 
- Escrit d'E.R.C. sobre estudi liquidació Pressupost 1993. 

COMISSIÓ URBANISME (4 marc; 1994) 
J. Antich, F. Delgado, M. López, A. Verdiell , X. Martínez, J.Ll. 

Millán. 
- Llicencies urbanístiques. 
- Sol.licitud subvenció despeses explotació Depuradora. 
-Aprovació projecte "restauració Església del Castell". 
- Execució clavegueram C/ Ermita. 
- Certificació d'obres núm. 3 "explotació Depuradora". 
- Certificació d'obres núm. 1 "urbanització Avgda. Escoles". 
- Certi ficació d'obres "arranjament camí Sorolla i altres". 
- Certificació d'obres "arranjament camí Sequia Dalt i altres". 
- Certificació d'obres "arranjament camí Sequia Foia i altres". 
- Certificació d'obres "arranjament camí Montsia i altre". 
- Certificació d'obres "arranjament camí Valentins i altre". 
- Aprovació Plec clausules servei explotació Depuradora. 
- Aprovació memoria valorada "arranjament camí Carbonera i 

al tres". 
- Certi ficació d 'obres núm. l "centre de dia de Jubilats" . 
- Execució enllumenat públic Barri Sant Joan del Pas. 

La Junta d 'Aigües aiuda -per fi
a l'Aiuntament d'Ulldecona 

El Delegat Territorial de la Junta d'Aigües a les Terres de l'Ebre Sr. 
Joan B. March ha visitat Ulldecona, entrevistant-se amb !'Alcalde 
Jaume Antich. 

Després de moltes cartes i gestions dirigides a la Junta d 'Aigües 
explicant la situació -greu, en alguns casos- de manca d'aigua, 
especialment al Barri de Les Ventalles, la Junta ha ates les peticions 
de l'Alcalde d'Ulldecona i han estat ja adjudicades les següents 
obres: 

- Condic ionament camí del Castell. 
- Arranjament camí Mas de Barberans i al tres. 
- Certi ficació d'obres núm. 2 "urbanització Avgda. Escoles". 

COMISSIÓ ACTIVITATS (4man;1994) 
J. Antich, F. Delgado, A. Mi llán, C. Valls, Ll. Raga, X. Martínez, 

J.Ll. Millán. 
- Llicencies d'obertura d'establiments. 
- Escrit relatiu a horari de tancament de locals. 
- Escrit del C.C.M. sobre controls d'emissions contaminants. 
- Escrit de Transports i HIFE de modificació de calendari. 

COMISSIÓ HISENDA (14 marc; 1994) 
J. Antich, C. Valls, A. Millán, M. López, J.R. Marco, X. Martínez, 

J.LI. Millán, C. Hervas. 
- Estudi liquidació Pressupost 1993. 
- Reconeixement d'obligacions al Pressupost de 1994. 
- Estudi financ;ament "urbanització C/ Barcelona". 
- Denegació sol.licitud exempció l.B.I. 
- Lluc Raga fa una pregunta. 

COMISSIÓ CULTURA (25 marc; 1994) 
J. Antich, A. Millán, C. Valls, J. Blasco, A. Verdiell, J.Ll. Millán. 
- Actuacions "Festes Quinquennals'94". 
- Pistes esportives Escoles i Institut. 
- Escrit del C.C.R. 
- Diada de l'esport comarcal. 
- Escrit del C.F.U. 

COMISSIÓ URBANISME (28 marc; 1994) 
J. Antich, F. Delgado, M. López, A. Verdiell, J.R. Marco, J.Ll. 

Millán, C. Hervas. 

- Llicencies urbanístiques. 
- Aprovació Projecte "restauració Basses Ermita, Llacuna 

Ventalles". 
- Recepció definitiva obra "reforma Teatre, 2a. Fase". 
- Estudi financ;ament C/ Barcelona. 
- J.R. Marco fa una pregunta. 
- C. Hervas fa una pregunta. 

COMISSIÓ ACTIVIT A TS (28 mar<; 1994) 
J . Antich, F. Delgado, A. Millán, C. Valls, J.R. Marco, A. Verdiell, 

J.Ll. Millán, C. Hervas. 
- Llicencies d'obertura d'establiments. 
-Escrit ACTUR. 
- L'Alcalde informa sobre impuls al turisme interior. 
- Escrit del C.C.M. sobre diversos contenidors. 
- J. Ll. Millán informa sobre secció apícola Cooperativa. 

- Realització de sondejos i construcció d'un pou al lloc més idoni 
als voltants de Les Ventalles, pensant també en poder portar aigua a 
!'Ermita. 

- Construcció d'un segon pou al costat de !'actual a la finca del 
Castell , per garantir e l subminisrrament a la Vita i, a la llarga, 
permetre estalviar consum d'electricitat. 

També van parlard'una possible ampliació de la concessió d 'aigua 
de la Font de Sant Pere, a estudiar per tots els municipis interessats 
i a realitzar amb la col.laboració de les dues Administracions 
Autonomiques i la Confederació Hidrografica del Xúquer. 

Defunción 
La señora EMILIA PARREÑO LA VEGA, de 65 años de edad, que vivía en la calle Major, nQ 133 de 

ULLDECONA, falleció el pasado 3 de diciembre de 1993 en el Hospital de Bellvitge (Hospitalet). 
No salió por tanto su fallecimiento en el Registro Civil de Ulldecona. Su esposo e hijos nos ruegan su 

publicación. 

El gran teatre del Liceu 
Dia 1 de febrer de 1994, a les 9 del matí aproximadament. Comem;;a a cremar-se el Liceu. 

Estic d'acord en que aquest teatre és un símbol dins la cultura catalana, en que és un edifici emblematic de Catalunya, 
(o ... potser hauria de dir Barcelona?]. .. Estic d'acord també en qué s'ha d'intentar reconstruir. Pero, poca poc ... no 
sigui el casque de tan rapid que el fagin torni a cremar-se ... Aniríem ja perla tercera o quarta vegada. 

Resulta que el dia després de la tragedia, ja hi havia a disposició del gran públic, quatre o cinc comptes a diferents 
entitats bancaries, oberts pef diverses associacions culturals i algun que altre mitja de comunicació, pera que es fessin 
aportacions i donacions desinteressqdes. Com més, millar. També s'han fet diferents actes culturals i esportius per 
recaptar fans per a una bona causa, la reconstrucció immediata del Liceu. 

El cas, és que a part de la col. laboració de la gent, el gran teatre ha rebut també diners de la Generalitat de Catalunya, 
del Govern espanyol, de l'Ajuntament de Barcelona, de la Diputació de no sé que ... 

Cree sincerament, que s'han passat. Per molt important que sigui el Liceu pera la cultura catalana. 

Cree sincerament que dins la nostra societat hi ha unes a/tres prioritats basiques que s'han d'arreglar al preu qµe 
sigui, abans que el gran teatre. Cree sincerament, que el problema de la gent sense casa, la miseria, la marginació ... 
no estan tan lluny de casa nostra com per a que les administracions es gasten els diners per reconstruir un edifici de 
la capital catalana, que, al cap i a la fi, en el fans, només és aixó, un edifici. Per molt Liceu que sigui. 

Per solucionar a/tres coses, sempre trabes la mateixa resposta: No hi ha diners. Peral Liceu n'hi ha tants comen 
Vldlguin o més. No ... si al final en treuran beneficis i tot!!! 

Núria V.B. 

"Raimon poeta i cantant" 
El passat dia 16 de mar9, vaig veure el programa df3 TV3, "UN TOMB PER LA VIDA" aquesta vegada dedicat a en 

Raimon. Dones bé, el fet del meu escrit, és perqué un deis seus coetanis (no recordo el nom}, va dir, que Raimon no 
Ji agradava, ni com autor, ni com a cantant, que reconeixia la seva tasca, com a lluitador perles llibertats en temps de 
dictadura, pero, que ni les seves lletres, ni la seva música, ti deien res. Quan ha vaig sentir, la veritat és que em vaig 
quedar un tant bocabadada, és ciar pero, que s'han d'acceptar tates les opinions, i no tots tenim el mateix gust. 

Pero, iCDm es pot dir, que poemes com: 

''AL VENT", "VELES E VENTS", "PAÍS BASC", "QUAN JO VAIG NÉIXER", "CANf;Ó DE LA MARE" ... 

. .. i tants d'altres, no diuen res? quan les seves lletres, són d'un gran valor literari, i conjuntant /letra i música, produeixen 
un dialeg musical perfecte! 

Fa trenta anys que Raimon va comen9ar a cantar, lluitador incansable, per les inquietuds del seu País, avui, és una 
de les grans veus de la .can9ó popular, no tan sois de casa nostra, sinó també d'arreu del món. 

Durant tots aquests anys, ha anat modulant una veu sensible, lúcida i crítica. Ha musicat tant poemes d'ell com 
d' Espriu i Ausias March, i alguns a/tres menys coneguts com Joan Roig i Joan Timoneda. 

En Raimon amb la seva obra ha anat alimentant la nostra cultura. 

Cree, "Senyor Coetani", que si vosté pensa així, és perqué no l'ha escoltat prou, o millar dit no l'ha sentit, si ho fes, 
veuria com la seva obra, ENTRA, PUJA, BAIXA, i es retroba, aleshores, el cos va agafant una mena d'esgarrifanc;:a, uns 
dolc;:os tremolors, és quan comences a captar la sensibilitat, el sentit del seus missatges, que es transformen en 
MÚSICA. 

... En fi ... ! no sé si em pots entendre, perqué ... 

LA MÚSICA D'UN TEMPS, LA MÚSICA O'UN PAÍS, ÉS QUELCOM MÉS QUE UNA TONADA D'UNA CANGÓ D'ESTIU, 
QUE S'APAGA A LA TARDOR... . 

D'un temps que ja és un poc nostre, 
d'un país que ja anem fent, 
cante les esperances 
i piare la poca fe ... 

(RAIMON) 
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El que fas sempre ... ? 
Camines, 

i el veus, 

camines pel carrer, 

i el veus, 

camines per damunt de tot l'or del món, 

i el veus, 

camines per damunt de tata la merda del món, 

i el veus. 

Vagis on vagis, 

i mires on mires, 

el veus, 

veus a un home solitari que camina per enlla, 

al so de la pluja forta. 
' 

Només és un home més, penses. 

Pero aquest home camina sense rumb, ni casa on somiar, 

sense res, sol i sense cap esperarn;;a, simplement un no res. 

Tu quan el veus, 

et limites a fer, el que fas sempre, 

no res, 

pera un no res, 

com fas amb tots i cada un d'ells. 

Pero pensa que encara que hagis apagat el so, 

no pots apagar la imatge. 

1 un home solitari segueix caminant per enlla, 

al so de la pluja forta. 

:Jl>UME 

. ? Ja .. .. 

Silenci ... 
Enmig d'aquest silenci recordo 
cada hora, cada minut i 
cada segon que et veig. 

Enmig d'aquest silenci recordo 
les alegries i les penes que 
hem compartit. 

1, enmig d'aquest silenci piara, 
pot ser de tristesa o de 
nostalgia, pero piara per tu 
perqué enmig d'aquest silenci 
recordo senzillament que 
encara t'estimo. 

LINA 

Prestació Social SubstitutOria 
Els últims anys hem vist créixer un fenomen que s'esta convertint en un veritable problema peral Govern, com és 

l'augment any rera any deis joves que decideixen no fer el servei militar i, acollir-se a l'objecció de consciencia, 
decideixen fer la prestació social substitutoria (P.S.S.) o fins i tot declarar-se insubmissos. Les xifres parlen per si 
soles: des de 1985 s'han declarat objectors 250.000 joves, i d'aquests 106.000 ha varen fer l'any passat d'una 
lleva de 210.000, i en dos mesas d'enguany n'hi ha 13.000 més. Catalunya ocupa el quart lloc del total espanyol, 
rera el País Base, Madrid i Navarra. La veu d'alarma s'ha ah;:at en el propi exércit i en el Govern que, a més de la 
creació de !'Oficina de l'Objecció de Consciencia, prendra dues mesures més, que són: 

- lncorporació forc;:osa a la P.S.S. Es podra obligar a l'objector a fer la prestació en qualsevol lloc de l'Estat, alhora 
que s'augmentaran les places en base a convenis amb les Auton~mies i els Ajuntaments. 

- Enduriment deis requisits per ser reconegut objector. 

Amb la primera mesura es pretén suprimir les !largues llistes -d'espera, que fan que per exemple un jove hagi 
d'esperar fins i tot tres anys per fer la prestació, bé perqué no hi ha places o les que hi ha no es valen o poden cobrir. 
La segona vol acabar amb el que últimament s'ha vingut a anomenar "els objectors de conveniencia", aquells que 
no vol en fer la "mili" pero que la seva declaració d'objectors no respon a veritables motius de consciencia. Aquest 
grup té un gran pes en el total deis joves que es declaren objectors. 

Perqué no es vol fer la "mili"? A part deis motius de consciencia, una causa molt important és la falta d'al.licients 
que ofereix, la buidor que queda al comprovar que durant aquest temps no s'han aprés coses útils. ¡Qué lluny estem 
de Surssa, país que compta amb un deis exércits més tecnificats del món ion el servei militar és ogligatori, pero on 
els joves es "barallen" per entrar en els seus cossos més tecnificats! Falla alguna cosa. 

Estem assistint amb el conflicte de l'ex-lugoslavia al primer canvi de fronteres per la for<;:a de les armes des de la 
Segona Guerra Mundial; a més a més, la caiguda del comunisme no ha significat majar distensió, sinó més bé tot 
el contrari. Car si no haguessin exércits potser no estaríem en aquesta situació, pero mirant a la realitat i tenint 
en compte que posseir un exércit és un fet gairebé irrenunciable tant en el nostre país com els altres, el que no es 
pot fer és tenir un servei militar on els joves vagin desmotivats. 

La resposta a aquesta situació deuria ser un exércit on es combinés la professionalitat amb la voluntarietat; 
es tindria un exércit millar preparat i no caldria suportar la despesa que comporta mantenir els aproximadament 
200.000 joves que cada any són cridats a files. És millar que surtin cada any per exemple 30.000 soldats voluntaris, 
ben preparats i amb una vertadera formació militar, que no tenir-ne 200.000 amb formació escassa i amb poques 
ganes de fer-la ; i a més, les necessitats defensives del país sembla que no demanen aquest contingent tan nombrós. 

Per tant ningú pot tancar els ulls davant aquesta situació. Si el nostre [;overn , que es defineix com progressista, 
no és capa<;: de veure aixo, sois estara allargant de forma inútil un sistema que a llarg termini acabara demostrant 
la seva ineficacia . No hem d'arribar a aquest punt, hem de prendre les mesures que calguin , que facin que el nostre 
país camini definitivament pel camí de la modernitat. E. Sevilla 
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Restauració Torre-Palau 
del Castell d'Ulldecona 

A vaneen a bon ritme les obres de restauració de la Torre-Palau del 
Castel! d'Ulldecona. Aquesta torre, quadrada, de més de 20 metres 
d'ah;ada és la més característica de tot el conjunt formal per un 
rec inte emmurallat que envolta tota la finca que té uns 10.000 m2 de 
superfície. A més a més d'aquesta Torre i de les muralles cal destacar 
l'Esglés ia d'art romi\nic de transició, una petita Torre rodana, restes 
d'altres torres i muralles (i\rabs, segurament) i fins i tot vestigis 
d'assentaments anteriors. 

L'Ajuntament d'Ulldecona que va comprar el Castell el 1985 als 
seus antics propietaris, ha demanat ajuts a tates les Administracions, 
obtenint molt bona col.laboració i ajut de la Direcció General 
d' Arquitectura i Habitatge del Departament de Política Territorial 
i Obres Públiques, que ha fet el Projecte de restauració deis tres 
edificis i, a més a més, fi nan9ari\ la restauració de l'Església (uns 30 
milions de PTA) un cop s'acabin les obres de la Torre-Palau. També 
e l Ministeri de C ultura aj uda finan9ant els 30 milions que costa 
!'obra actual de la Torre-Palau. 

Han visitatel Castel! d'Ulldecona,quedant meravellats,el Conseller 
anterior de Pol ítica Terri torial Joaquim Molins i els Ministres Jordi 
Solé Tura i Josep Borrell. Han acceptat la invitació i el visitaran 
!'actual Conseller Josep M. Cullell i la Ministra de Cultura Carmen 
Alborch. 

L'Arquitecte-Director de les obres, Jordi Segura del Departament 
de Política Territorial, les visita freqüentrnent, sent realitzades per 
!'Empresa Construccions MonJJau. Actualment s'esti\ treballant dins 
i fora a la vegada. Es neteja tot !'interior, per poder prendre decisions 
sobre les actuacions i els acabats. Exteriorment, es reta el bassament 
quadrangular que envolta la Torre, format per murs atalussats de 
coronament anivellat, per a tot seguit muntar una gran envestida i 
reparar ta tes les far,:anes exteriors. 

Dintre d'un temps es tomaran a reunir l'Arquitecte i !'Alcalde i, a 
més a més de repassar tots els temes, fixaran la data perque l'Arquitecte 
tingui una reunió de treball amb tates les persones interessades per 
aquest tema, que afortunadament a Ulldecona són molles. 

Aquest és el plimol de com quedara la Torre-Palau restaurada 
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Aquest mes: CARLES POY. 

Galeria 
d' ulldeconencs 

absents 

Aquest mes comencem una Secció de l'INFORMATIU, 
dedicada a ls molts "falduts i faldudes" que viuen fora del que 
-pensem- és i sera sempre el "seu i nostre" Poble. 

Comencem, sense cap ordre, ni antiguitat, ni res. El primer 
és Caries Poy, dones perque sí, perque ens envia sempre els 
catalegs-magnífics-de la seva Galeria: GALERIA CARLES 
POY, al carrer Jupí núm. 4 de BARCELONA. 

Aquestes són les seves paraules: 

"Que fa Caries Poy fora d'Ulldecona? 

En e l meu cas, els diré que la meva meditació versa al 
voltant de J'art i l'acció es defineix per la tossuderia de ser-li 
fidel. Enfrontat a J'ofic i de galerista, tracto, encara que 
tímidament, d'extraure de les info1macions metereologiques 
el secret de la professió sense que Jajoguina se'm trenqui a les 
man s. 

L'oblit. 

Si em pregunteu sobre aixo els diré que una possible 
resposta grafica és que viv im sota e ls signes de puntuació. En 
tot moment, els nostres actes i el nostre destí s'ordenen per 
mitja de comes, accents, exclamacions, cometes, guions, 
punts suspensius .. . Que et treuen de la feina. Punt i a part. 
Vacances a un balneari o a la muntanya? Parentes i. Plaers i 
dolors? Un exercit de titiles, dieresis i accents circumflexos 
q ue assaonen els nos tres dies. Assaonen, sí, i es combinen: una 
digna nit d'amor inesperada? Exclamació i punts suspensius. 
Que se't mor el canari? Falta d'ortografia i punt final. 

El rei deis signes, pero, ha estat i sera sempre la interrogació. 
La interrogació ens mostra l'horitzó, inquieta !'anima i la 
convida a l moviment. La interrogació ben formulada conté els 
tres temps verbals de !'home, és vertex vital i pont cap els 
nostres somnis, és ambició i derrota. El signe interrogatiu 
formula J'acció. I només per l'acció i la meditació podem 
furgar en les respostes. El meu interrogantés un signe persistent, 
un projecte obsessiu on totes les forces, interiors i exteriors, es 
concentren en una única idea: J'art. 

En aquesta línia de fascinació, he materialitzat dive rsos 
inte rcanvis amb Canada-Toronto, Guelph i Vancouver-; amb 
Anglate1Ta -Londres-; amb Holanda -Amsterdam, la Haya, 
Rotterdarn, Utrech-; amb Franr;:a - París, Toulouse-; amb 
Ita lia - Miia- i amb Alemanya -Colonia, Munich, Berlín-, i 
ara estic formalitzant les relac ions arnb Mexic, X ile, Argen
tina i Australia. 

Ja ern van coneixent: sóc faldut i m'agraden los periquillos. 

Caries Poy" . 

ESGLÉSIA PARROQUIAL 

Preparant les Festes 
Quinquennals 

Sector de Sant Pasqual 
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El dimecres, dia 7 de seternbre, se celebrara la missa 
solemne a les 11 '30 del matí a l'església del Convent de les 
Monges Agustines. 

Aquesta jornada tindra lloc la consagració d'una verge al 
Senyor. La nostra estimada Marta Mofuman Edú Nchama, 
guineana d'origen i arrelada per sempre al nostre poble, amb 
alegria de tots professara coma monja de clausura en el nostre 
monestir contemplatiu. 

EÍ Sr. Bisbe, Excm. Dr. Lluís Martínez Sistach, fins més 
avant no podra assegurar-nos la seva presencia. Assistiran el 
Visitador de l'Ordre Agustiniana, P. Jesús Domínguez Sanabria, 
i el Delegat Diocesa per als Instituts de vida consagrada, P. 
jesu"lta Joan Segarra Pijuán. Hem convidat també a que hi 
participin el Seminari Diocesa i els Noviciats de les Relig ioses 
del Bisbat. 

Aquesta jornada sigui de pregaria per les vocacions 
religioses. 
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